
Protokół Nr 82/2022 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

z dnia 11 kwietnia 2022 roku 

 

Na posiedzeniu obecni według załączonej listy obecności. 

 

Porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia  

2. Przyjęcie porządku posiedzenia 

3. Dyskusja na temat propozycji budowy wodociągów na lata 2022/2024 

4. Zapoznanie się z informacją dotyczącą planowanych do wykonania zadań inwestycyjnych  

w roku 2022 

5. Wolne wnioski 

 

Do pkt 1  

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk. Powitał członków komisji, 

zaproszonych gości, pracowników Urzędu oraz media. 

 

Do pkt 2  

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk przedstawił porządek posiedzenia.  

Do porządku posiedzenia uwag nie zgłoszono.  

 

Do pkt 3 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk powiedział, że w dniu 7.03.2022 r. Komisja Budżetu  

i Rozwoju Gospodarczego wraz z Komisją Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 

odwiedziła 2 hydrofornie, oczyszczalnię ścieków w Okrasinie, gdzie były wybudowane nowe zbiorniki 

odbierające ścieki. Dodał, że nowoczesną inwestycją jest hydrofornia w Pogorzeli, która będzie służyć długie 

lata. Zwrócił się do Prezesa PWiK Pana Jarosława Dzienis o przedstawienie informacji na temat propozycji 

budowy wodociągów na lata 2022/2024. 

Prezes PWiK Pan Jarosław Dzienis powiedział, że w styczniu bieżącego roku została zakończona 

modernizacja ujęcia wody w Pogorzeli, inwestycja budowy sieci kanalizacyjnej w Okrasinie, połączenie 

wodociągu Piastowo – Pogorzel, likwidacja hydroforni w Broniszach. W 2017 roku na inwestycje zostało 

przeznaczone środki w wysokości 972 000,00 zł; w 2018 r. w wysokości 6  000 116 ,00 zł z 3 000 000,00 zł 

dofinansowaniem, w 2019 r. w  kwocie 5 000 160,00 zł  z dofinansowaniem 4 500 000,00 zł -  w tym wkład 

gminy na wodociągowanie w miejscowości Główka; w 2020 r. została przeznaczona kwota w wysokości 

200 000,00 zł ze względu na inwestycję w Pogorzeli a 2021 środki w wysokości 3 459 000,00 zł 

dofinansowaniem 1 845 000,00 zł. Wymienione inwestycje opiewają na kwotę ok. 15 000 000,00 zł z czego 

9 000 000,00 zł zostało wykonane ze środków gminy oraz Unii Europejskiej. Gospodarka wodomierzowa  

na terenie miasta jest wykonana w 100%, natomiast tereny wokół miasta będą pod koniec następnego roku 

zwodomierzowane.  Wieloletni plan rozwoju i modernizacji na lata 2020 - 2023 został w 2021 roku pozytywnie 

zaopiniowany przez Radę Miejską oraz Wody Polskie.  W planie zawarta była inwestycja w Pogorzeli  

– 2 wodociągi i kanalizacja. Wodociąg w Wiłkajciach i przepompownia wody na strefie (ok 3 700 000,00 zł) 

została zgłoszona do programu „Polski Ład”. W ramach współpracy z wójtem Kowal jest sporządzana 

dokumentacja na wodociąg od strony Kowal Oleckich do Dunajka Małego – podłączenie dla 3-4 rodzin. 

Założenia w planie: budowa 2 studni głębinowych w okolicy sanatorium Wital oraz wodociąg tranzytowy – 

zabezpieczenie źródła wody. Elektronika sieci wodociągowej -  plany aby móc sprawdzać gdzie jest najwięcej 

strat w sieci i na jakich odcinkach. Plany na wykonanie fotowoltaiki są odległe. Wykonany został audyt  

na ujęcie wody i oczyszczalnie. Rachunki za energię w związku z podwyżkami cen są wyższe  

o ok 50%  miesięcznie. Sieć kanalizacyjna w Okrasinie została skończona. Budowa sieci wodociągowej   

i kanalizacji sanitarnej wraz z przebudową przepompowni OHP w dzielnicy uzdrowiskowej zrealizowana, 

modernizacja przepompowni na Nadbrzeżnej w Gołdapi ok. 150 000,00 zł, modernizacja systemu 

napowietrzania w oczyszczalni ścieków w Boćwince zrealizowana – 81 000,00 zł;  Kompleksowa 

modernizacja oczyszczalnia ścieków w Babkach – złożony został wniosek do PROW na 3 400 000,00 zł  

na środki wcześniej niewykorzystane. Zaplanowane inwestycje w 3-letnim planie będą wykonane na poziomie 

85%. Z wodociągów zostaną małe miejsca – Kalniszki – 5 gospodarstw. Zostało zakupione auto w leasingu. 

Zostanie wprowadzony dla rolników za darmo środek do gleby, który we własnym zakresie rolnik odbierze.  

W trakcie likwidacji są problemy deszczówka wpływającą do kanalizacji. Został zakupiony do wywozu szamb 



beczkowóz 6-cio metrowy. W perspektywie jest modernizacja przepompowni na ul. Żeromskiego - schowanie 

pod ziemią zbiorników.  

Członek Komisji Pan Zbigniew Mieruński zapytał o plany dotyczące doposażenia instalacji  

do pozyskiwania energii ze źródeł odnawialnych na oczyszczalnie i przepompownie. Zapytał również  

o współpracę z powiatem - Zarządem Dróg Powiatowych przy realizowanych inwestycjach na ul. Lipowej  

i 1-go Maja. 

Prezes PWiK Pan Jarosław Dzienis odpowiedział, że są zrobione 2 audyty w sprawie energii odnawialnej. 

Znana jest kwota którą mogą zaoszczędzić na energii odnawialnej. Współpracuje z osobami z zewnątrz.  

W 2022 r. w planach jest wykonanie projektu na oczyszczalnię i ujęcie wody w Gołdapi – 2 obiekty. Kwestia 

wysokości dofinansowania. Są w trakcie szukania pomysłów, dofinansowań. Dofinansowanie musi być duże.  

Członek Komisji Pan Zbigniew Mieruński odpowiedział, że cieszy go, że jest to brane pod uwagę. 

Wspomniał o nowoczesnych turbinach, które są efektywne w produkcji prądu.  

Prezes PWiK Pan Jarosław Dzienis dodał, że z Zarządem Dróg Powiatowych współpraca jest dobra. 

Budowana była kanalizacja ul. Bagiennej. Na ulicy Lipowej, 1-go Maja i Jeziorowej w porozumieniu  

z wykonawca będzie wymiana hydrantów, skoordynowanych przyłączy wodociągowych z regeneracją  

lub z wymianą, węzły będą wymienione. To co będzie w  zasięgu finansowym zostanie wymienione. 

Sprawdzona zostanie również sieć kanalizacyjna sanitarna, by nie było problemu po położeniu nowego asfaltu.  

Członek Komisji Pan Zbigniew Mieruński podziękował za odpowiedź. Wyraził zadowolenie z prowadzonej 

współpracy. 

Prezes PWiK Pan Jarosław Dzienis powiedział, że przy każdym remoncie dróg starają się podjąć 

współpracę i wymieniać awaryjne rzeczy.  

Członek Komisji Pan Józef Wawrzyn powiedział, że jego zdaniem na remont dróg powinien być składany 

wspólny wniosek zawierający remont drogi, jak również położenie wodociągów i kanalizacji. Powinno być 

porozumienie między samorządem powiatowym i gminnym, wypracowane wspólne porozumienie w sprawie 

remontów dróg. Wspomniał o strefie i konieczności podniesienia ciśnienia wody.  

Prezes PWiK Pan Jarosław Dzienis odpowiedział, że 4-5 lat temu z-ca burmistrza Pan Jacek Morzy złożył 

propozycje wykonania projektu przepompowni na strefie aby zwiększyć tam ciśnienie wody. Gmina  

ma obowiązek zapewnić PPOŻ. Projekt został wykonany ze środków własnych. Wniosek jest złożony  

w programie „Polski Ład” i potrzeba by była ok. 1 000 000,00zł na całą inwestycję. Przedsiębiorcy na strefie 

wybudowali własne zbiorniki, przepompownię i podnieśli ciśnienie wody. Kwestia wyniku z programu „Polski 

Ład”. 

Członek Komisji Pan Wojciech Hołdyński powiedział, oczyszczalnia ścieków jest na granicy wydatności. 

Zapytał, na ile można pozwolić by oczyszczalnia była nierozbudowywana. 

Prezes PWiK Pan Jarosław Dzienis odpowiedział, że na tą chwilę jest rezerwa 200 000 - 300 000 metrów.  

W perspektywie 5 lat trzeba nad tym pomyśleć. Planowane są nowe inwestycje na ul. Kombatantów, w okolicy 

tartaku, więc może narastać liczba ścieków i to będzie graniczna linia. Rada powinna przeznaczyć środki  

na  przemonitorowanie kanałów deszczowych celem ich sprawdzenia. Za każdym razem informowany  

jest BIOŚ. Po opadach deszczu ubywa trochę ścieków. Nie tylko wodociągi gołdapskie mają takie problemy. 

Trzeba by było wybudować oczyszczalnię na przestrzeni lat jeżeli zwiększy się liczba mieszkańców. 

5 oczyszczalni to za mało.  

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk podziękował Prezesowi PWiK Panu Jarosławi Dzienis  

za przedstawienie wyczerpującej informacji. 

 

Do pkt 4 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk powiedział, że podczas dzisiejszego posiedzenia nie będzie 

omawiana inwestycja budowy Zakładu Przyrodoleczniczego. Ustalił z Przewodnicząca Komisji Zdrowia, 

Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego Panią Zofią Syperek, że temat będzie omówiony  

na oddzielnym wspólnym posiedzeniu dwóch komisji. Zwrócił się do Kierownika Wydziału WIK Pana 

Jarosława Duchnowskiego o przedstawienie informacji.  

Kierownik Wydziału WIK Pan Jarosław Duchnowski powiedział, że w budżecie na rok 2022 zaplanowano 

dużo inwestycji: 

1) Przystanek autobusowy we Wronkach Wielkich – wniosek złożony w ramach małego grantu sołeckiego 

do Urzędu Marszałkowskiego; 

2) Przebudowa ul. Polnej – w ubiegłym roku  złożony wniosek do Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. 

Inwestycja znajduje się na liście rezerwowej; 

3) Parking w Jabramowie – w ramach funduszu sołeckiego; 

4) Przebudowa ul. Ełckiej – wykonanie dokumentacji; 



5) Ciąg pieszo – rowerowy przy ul. Konstytucji 3-go Maja, okolice Wojska Polskiego – opracowana 

dokumentacja techniczna oraz pozwolenie na budowę; 

6) Przebudowa Droga Somaniny – Wiłkajcie – planowane jest wykonanie dokumentacji technicznej; 

7) Przebudowa Ul. Różanej – trwają prace, została położona  kanalizacja deszczowa, ostatnie prace  

z postawieniem krawężnika, nawierzchnia z kostki brukowej – w ramach Funduszu Rozwoju Dróg; 

8) Przebudowa drogi wewnętrznej w Kolniszkach – droga prowadząca m. in. do hydroforni -  

przygotowywane są materiały do przetargu; 

9) Przebudowa droga wewnętrznej w Wilkasach – ogłoszony przetarg na dokumentację techniczną; 

10) Przebudowa przepustu w Dunajku Małym – wymaga opracowania dokumentacji technicznej; 

11) Budowa zjazdu na plac zabaw w Rożyńsku Małym – musi być pozwolenie ze względu na przekrój 

przepustu - potrzeba położenia rury, zaktualizowania dokumentacji; 

12) Przebudowa drogi Dunajek, Siedlisko – wniosek do starosty o bezkosztowej zamianie gruntów, duża 

różnica poziomów i szerokości drogi, problemy natury technicznej; 

13) Droga Dzięgiele – dokumentacja w 2022 r., inwestycja zgłoszona w ramach Polskiego Ładu w II turze 

dot. gmin popegeerowskich - wniosek do kwotę 2 000 000,00 zł; 

14) Przebudowa drogi w Kośmidrach – dokumentacja techniczna w trakcie realizacji, otrzymane 

dofinansowanie w ramach „Polskiego Ładu” w kwocie 800 000,00 zł; dla gmin popegeerowskich; 

15) Przebudowa drogi w Rożyńsku Małym – wycofany z listy rezerwowej wniosek z Rządowego  Funduszu 

Rozwoju Dróg  i przekierowany na program „Polski Ład” na kwotę 5 000 000,00 zł  wraz  drogą 

wewnętrzną w Babkach; 

16) Rozbudowa drogi Jany – Rożyńsk Mały – wniosek znajduje się na liście rezerwowej Funduszu Rozwoju 

Dróg;  

17) Przebudowa wraz  z rozbudową ulicy Wczasowej (od 1-go Maja do Promenady Zdrojowej,  

z promenady do wjazdu leśnego Zakątka – wniosek złożony był w ramach Rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg, znajdował się na liście rezerwowej. Został przełożony do II naboru dot. gmin 

uzdrowiskowych w ramach „Polskiego Ładu”; 

18) Rozbudowa przejść dla pieszych (rondo kombatantów)  -  realizacja do końca maja, 

19) rozbudowa oświetleni przejść dla pieszych na ul. Słonecznej i Żeromskiego  - realizacja do końca maja; 

20) ogrodzenie placu zabaw przy świetlicy w Grabowie –  w ramach funduszu sołeckiego; 

21) doposażenie istniejących placów zabaw - w ramach funduszu sołeckiego w Babkach; 

22) kontener w Juchnajciach – w ramach funduszu sołeckiego; 

23) sportowy raj w ramach Budżetu Obywatelskiego – etap końcowy opracowania dokumentacji; 

24) budowa placu zabaw przy Szkole Podstawowej Nr 5 w Gołdapi – nawierzchnia i ustawienie zabawek;  

25) kompleksowa modernizacja 3 budynków oświatowych w gminie Gołdap – Szkoła Podstawowa  

w Pogorzeli; budynek przedszkolny przy Szkole Podstawowej Nr 1 w Gołdapi oraz łącznik i sala 

gimnastyczna przy Szkole Podstawowej Nr 3; 

26) realizacja kanalizacji deszczowej w Gołdapi – przegląd dokumentacji na ul. Żeromskiego; 

27) przebudowa sieci kanalizacyjnej wraz z przebudową przepompowni ścieków i kolektora kanalizacji  

w strefie uzdrowiskowej w Gołdapi – w ramach Polskiego Ładu; 

28) zmniejszenie presji na chronione gatunki, siedliska występujące na obszarze jeziora Gołdap poprzez 

budowę ciągu pieszo rowerowego. Podpisana umowa z Urzędem Marszałkowskim. 

29) Oświetlenie miejscowości Skocze  - partycypacja funduszu sołeckiego; 

30) Oświetlenie ul. Wiosennej, ul. Spacerowej oraz ul. Mikołajczyka (nieoświetlony odcinek  

od ul. Suwalskiej) 

31) Oświetlenie miejscowości Kowalki – w ramach funduszu sołeckiego; 

32) Oświetlenie w miejscowości Jany -  w ramach funduszu sołeckiego; 

33) Bezpieczne sołectwo – Jabłońskie, Włosty, Rostek - stacja naprawy rowerów w ramach Budżetu 

Obywatelskiego – unieważniony przetarg ze względu na przekroczenie kwot; 

34) Świetlica wiejska w Mażuciach – ogłoszenie przetargu na wykonanie dokumentacji – środki gminne  

i z funduszu sołeckiego; 

35) Projekt świetlicy w Rożyńsku Małym  - w ramach funduszu sołeckiego; 

36) Zakup działki na cele sołectwa Bałupiany – w ramach funduszu sołeckiego; 

37) Zakup gruntu pod drogę przez Bronisze –doprecyzowywanie dokumentacji; 

38) Kosiarka samojezdna do odśnieżania z przyczepką – obsługa pijalni, tężni, promenady zdrojowej; 

39) Zakup lamp solarnych w Siedlisku, Dunajku, Jabłońskie w ramach funduszy sołeckich, montaż  

po stronie sołectw. 

 



W ramach inwestycji strategicznych „Polskiego Ładu” złożone zostały 3 wnioski: 

1) Przebudowa kanalizacji sanitarnej i sieci wodociągowej na ul. Partyzantów - powiat złożył wniosek  

na przebudowę drogi –  w ramach współpracy gmina – powiat; 

2) Budowa sieci wodociągowej Bałupiany, Niedrzwica, Łobody, Wiłkajcie, Somaniny, Mażucie, Pietraszki 

wraz z przepompownią wody w Gołdapi; 

3) Rozbudowa i przebudowa ul. Bocznej, Oleckiej Ełckiej z budową oświetlenia drogowego, kanalizacji 

deszczowej, sieci wodociągowej – kanalizacji sanitarnej – 95% dofinansowania. 

 

W ramach miejscowości uzdrowiskowych  

1) ul. Wczasowa - wykonanie nowej nawierzchni;  

2) wykonanie sztucznej płyty piłkarskiej wraz z elementami do lekkiej atletyki, bieżnia dwutorowa wokół 

boiska –  boisko boczne przy ul. Stadionowej. 

 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk zapytał, czy zakończono doświetlanie przejść dla pieszych 

oraz o realizację inwestycji oprócz ul. Różanej. 

Kierownik Wydziału WIK Pan Jarosław Duchnowski odpowiedział, że doświetlenie wykonano  

na 7 przejściach dla pieszych w ramach  Budżetu Obywatelskiego. Zostały do wykonania jeszcze 3 przejścia  

na placu Zwycięstwa oraz jedno przy ul. Lipowej i Słonecznej.   

Członek Komisji Pan Zbigniew Mieruński zapytał, czy w trakcie remontu ul. 1-go Maja i Lipowej będzie 

wykonana kanalizacja burzowo – deszczowa, czy w tej sprawie są podejmowane ustalenia z Zarządem Dróg 

Powiatowych. Powiedział, czy jest potrzeba wykaszania wszystkich łąk wokół tężni. Część łąk mogłaby 

pozostać niewykoszona. Przy wykaszaniu wokół drzew czasami zdarza się, że drzewa są uszkadzane przy 

podstawie, naruszana jest kora. 

Kierownik Wydziału WIK Pan Jarosław Duchnowski odpowiedział, że powiat będzie przebudowywał  

w ramach swojej inwestycji – element bezpośrednio związany z drogą.  

Prezes PWiK Pan Jarosław Dzienis odpowiedział, że ma za zadanie utrzymanie czystości i porządku przy 

tężniach. Jeżeli zostanie podjęta decyzja, że łąki mają być kwieciste to nie będzie koszone. Sprawdzi osobiście 

stan drzew.  

Członek Komisji Pan Marek Zajączkowski powiedział, żeby przy ogłaszaniu przetargu na lampy solarne 

wziąć pod uwagę parametry. Zapytał, na jakim etapie jest przyłącze w świetlicy w Mażuciach. 

Kierownik Wydziału WIK Pan Jarosław Duchnowski odpowiedział, że są opinie sołectw, że nie spełniają 

swoich roli. Przyłącze jest jednym z elementów dokumentacji która będzie ogłaszana w przetargach.  

Członek Komisji Pan Wojciech Hołdyński powiedział, że jego zdaniem lampa znajdująca się przy przejściu 

dla pieszych przy poczcie jest za daleko idąca w chodnik.  

Kierownik Wydziału WIK Pan Jarosław Duchnowski siłą rzeczy zależy od możliwości usytuowania 

miejsca.  

 

Do pkt 5 

 Brak wolnych wniosków. 

 

Na tym zakończono posiedzenie. 

 

 

       Protokołowała        Przewodniczący Komisji 

     Katarzyna Krusznis            Zdzisław Janczuk 


